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Zápis č.2/2021 ze schůze ÚOK ze dne 17. listopadu 2021 v penzionu 

Lesní v Milovicích 

   
 
Přítomni: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Jiří Holaň, Mgr. Jaroslav Víšek, Drahomíra 

Dufková, Mgr. Bc. Alexandr Veselý. 

 

Omluveni: Roman Kučera 

 

Kontrolní komise: Ing. Václav Krůta 

 

Standardová komise: Martin Smetana 

 

 

 

Program jednání: 

1. Zahájení a přivítáni 

2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu 

3. Kontrola usnesení 

4. Došlá korespondence 

5. CV Chovatel 2021 + plemenné chovy (př. Holaň + př. Kučera) 

6. Informace ze standartové komise (př. Víšek) 

7. Revokace usnesení k odměnám + schválení paušálních náhrad za rok 2021 

8. Podnět ke kárnému řízení s posuzovateli př. Boučkem a Ing. Sousedíkem,  

9. Informace ze evropského zasedání EE z Dánska (př. Veselý) 

10. Výšivky pro posuzovatele 

11. Diskuze (legitimita klubů, které mají pobočky) 

12. Závěr 

 

 



Ad. 1) Přivítání 

  Předseda Ing. Petr Gajda přivítal přítomné a zahájil jednání v 19:30 hod. Jednání bylo svoláno 

elektronickou poštou. Tajemnice Lucie Berná, byla pověřena sepsáním zápisu.  

Ad. 2) Schválení programu jednání + volba ověřovatelů zápisu  

Z důvodu neúčasti př. Víška byl vypuštěn z programu bod 8 – zpráva Standardové komise. Další 

část programu byla schválena přítomnými jednohlasně v původním znění. Ověřovateli zápisu byli 

zvoleni př. Mgr. Bc. Alexandr Veselý a Ing. Miroslav Otruba. 

 

Ad. 3) Kontrola usnesení z předešlých jednání ÚOK 

 

USNESENÍ 21/1/4/1: ÚOK schvaluje předání vzorníku pro potřeby klubu Prácheňských 

káníků. Splněno 

ÚOK schvaluje příspěvek ve výši 3000,- Kč klubu Strukturových plemen holubů k 45. výročí 

založení klubu. Zajistí Berná – splněno. 

ÚOK schvalujeme pracovní cestu pro př. Alexandra Veselého jako zástupce za sekci holubů 

na konání Evropského prezídia v Dánsku. Ze zasedání bude vyhotovena krátká zpráva o 

konání prezídia. Proběhne v měsíci prosinci 2021 v časopise Chovatel 

 

USNESENÍ 21/1/8/1: Do konce srpna připraví př. Kučera tabulku barevných rázů pro 

národní plemena. Splněno 

USNESENÍ 21/1/10/1: Př. Gajda připraví návrh podpory pro kluby na rok 2021. Splněno 

 

USNESENÍ 21/1/11/1: Tajemnice Berná Lucie zajistí rozeslání pozvánek do 31.7.2021 a 

zároveň zašle potřebné dokumenty pro schvalování (návrh rozpočtu, návrh směrnice PCH, 

návrh organizační řád odbornosti). Splněno 

 

Ad. 4) Došlá korespondence 

Žádost Klubu českých čejek a lysek běloocasých o poskytnutí finančního příspěvku ke 100. výročí 

od svého založení. 

Žádost o příspěvek Klubu chovatelů holubů velkých voláčů k 65. výročí od svého založení.  

 



USNESENÍ 21/2/4/1: ÚOK schvaluje příspěvek Klubu chovatelů holubů čejek a lysek 

běloocasých ve výši 5000,- Kč + poskytnutí pěti plaket ke 100. letému výročí klubu, kterými 

klub ocení vybrané chovatele. 

ÚOK schvaluje příspěvek ve výši 3000,- Kč Klubu chovatelů velkých voláčů k 65. výročí 

klubu. Vyplacení finančních částek zajistí Lucie Berná. 

 

Ad. 5) CV Chovatel 2021 + plemenné chovy (př. Holaň + př. Smetana) 

Přípravy na CV Chovatel probíhaly jako každý rok. Každý posuzovatel má přidělená čísla klecí 

s plemeny, které bude posuzovat a je s tím obeznámen. Na plemenné chovy jsou pro posuzovatele 

připravené tabulky hodnocení. Rozdělení pohárů, čestných cen a šampionů je také připraveno a 

neměl by nastat žádný problém. Z důvodů nepřítomnosti př. Romana Kučery bude mít PCH na 

starosti př. Martin Smetana. Po skončení posuzování proběhnou ještě čtyři závěrečné zkoušky 

adeptů, kteří jsou řádně ke zkouškám přihlášeni. Jsou připravené čtyři stanoviště, po kterých 

budou průběžně zkoušející rotovat. Ranní porada posuzovatelů začíná v 7.30 hodin. 

 

Ad. 6) Informace ze Standardové komise (př. Víšek) 

Př. Víšek oznámil, že Standardová komise se v letošním roce scházela především on-line. Tabulka 

barev je momentálně daná a budeme pokračovat s popisy barev a kreseb. Př. Krupka odvedl 

perfektní práci na rejstříku barevných rázů. Dále se stále věnujeme přípravě nového vzorníku.  

 

USNESENÍ 21/2/6/1: Do konce měsíce listopadu 2021 osloví Standardová komise 

prostřednictvím tajemnice ÚOK všechny kluby s žádostí o vyjádření jejich stanovisek ke 

stadardu plemene s termínem do 31.3.2022. Pokud do tohoto termínu nebude zasláno 

stanovisko klubu tak na pozdější připomínky nebude brán zřetel. 

 

Ad. 7) Revokace usnesení k odměnám + schválení paušálních náhrad za rok 2021 

ÚOK chovatelů holubů schvaluje revokaci usnesení 20/5/7/1 o schválení odměn za výkon funkcí 

členů odborných komisí. Oprava usnesení: Nejedná se o odměny funkcionářů, nýbrž o paušální 

náhrady schválené rozpočtem. 

Pro rok 2021 ÚOK chovatelů holubů rozhodla o rozdělení paušálních náhrad za výkon člena 

odborných komisí dle odpracovaných výkonů. Částka byla rozdělena mezi všechny členy ÚOK, 

kontrolní komise, standardové komise a komise posuzovatelů. 

 



USNESENÍ 21/2/7/1: ÚOK chovatelů holubů schvaluje vyplacení paušálních náhrad pro 

funkcionáře. Vyplacení zajistí tajemnice Lucie Berná do konce roku. 

 

Ad. 8) Podnět ke kárnému řízení s posuzovateli př. Boučkem a Ing. Sousedíkem 

Předseda Ing. Petr Gajda seznámil přítomné s porušením posuzování na výstavách ČSCH př. 

Boučka a př. Sousedíka. Př. Bouček posuzoval v měsíci srpnu na výstavě v Kyjově, kde hodnotil 

holuby body 98 a podobně. Př. Sousedík posuzoval koncem září na výstavě ve Vsetíně kde 

posuzoval na staré razítko posuzovatele a v Úvalech posuzoval Speciální výstavu staváků opět na 

staré razítko a na staré posuzovací lístky z roku 2020.  

ÚOK pro prošetření provinění př. Boučka a př. Sousedíka ustanovuje kárnou komisi ve složení 

předseda př. Martin Smetana, př. Ing. Miroslav Otruba a př. MVDr, Václav Ráček. 

 

USNESENÍ 21/2/8/1: Předseda kárné komise př. Martin Smetana připraví vytýkací dopis o 

skutkové podstatě provinění př. Boučka a př. Sousedíka do 30.12.2021. 

 

Ad. 9) Informace ze evropského zasedání EE z Dánska (př. Veselý) 

Př. Veselý informoval o žádosti České republiky, která dorazila Evropskému svazu o výjimce při 

stáří české kropenky, která byla zamítnuta. Zamítnutí bylo z důvodu, že žádost je nedůvodná a 

neexistuje faktický důvod pro výjimku.  

Také jsme obdrželi tři medaile EE, které můžeme použít na významné události našich klubů.  

V poslední době př. Veselý nachystal pro Klub gigantů aplikaci amerického standardu do EE 

modelu. Momentálně to má klub k projednání, a je to vize klubu být co nejpřesnější k americkému 

pojetí.  

Dále pokračoval vzorníkem Pražského krátkozobého rejdiče v němčině, kde se opravilo špatné 

názvosloví. 

 

Ad. 10) Výšivky pro posuzovatele 

Předseda Ing. Gajda otevřel diskuzi o vzhledu výšivky pro posuzovatele. V diskuzi se většina 

členů shodla na tom, že by výšivka měla být odnímatelná, aby se nesepírala a neztrácela při praní 

barvu. V logu výšivky by se mělo objevit české plemeno holuba plus česká vlajka. Předseda Ing. 

Petr Gajda rozešle ostatním členům ÚOK návrh výšivky do konce měsíce listopadu. 

 

Ad. 11) Diskuze (legitimita klubů, které mají pobočky) 



Předseda Ing. Petr Gajda oznámil, že příští rok by rád uspořádal Aktiv klubů samostatně, a to 

v Litovli, kde by byly připravené různé přednášky. 

ÚOK chovatelů holubů obdržela od zájmové organizace celé Česko čte dětem knížky s názvem 

Čítanka holubáře. Tyto knížky, které jsme obdrželi darem budou použity jako jedna z cen pro 

mladé chovatele při CV Chovatel. 

Dále se v rámci diskuze otevřela otázka, zda vstoupit do jednání s panem Prombergrem o úpravě 

rejstříku barev a kreseb v programu katalogu výstav, který používáme při našich výstavách ČSCH. 

Momentální rejstřík barev a kreseb používaný v programu, působí velké problémy při přihlašování 

holubů na výstavy. 

Dále členové ÚOK diskutovali prokazatelnost legitimity klubů. 

Členům ÚOK chovatelů holubů byla přednesena informace o stížnosti Klubu českého staváka na 

neuznání dotace klubu. Informaci přednesl předseda ÚOK Ing. Petr Gajda a předseda KK ÚOK 

Ing. Václav Krůta. 

 

Ad. 12) Závěr 

Předseda ÚOK Ing. Petr Gajda po vyčerpání všech bodů programu ve 23:15 hodin jednání ukončil 

a poděkoval přítomným za čas, který strávili dnešním jednáním a za jejich konstruktivní názory 

k bodům programu. 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: Mgr. Bc. Alexandr Veselý, Ing. Miroslav Otruba 

Zápis vypracovala: Lucie Berná – tajemnice ÚOK chovatelů holubů 


